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Til 

 Folketinget - Skatteudvalget 

 

 

L 7- Forslag til lov om ændring af børnefamilieydelsesloven (Forhøjelse 

af børnefamilieydelsen til børn under 3 år). 

 

Hermed sendes i 5 eksemplarer svar på spørgsmål nr. 4 af 5. december 

2007.  

 

 

 

 

 

 

Kristian Jensen 

   /  Birgitte Christensen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skatteudvalget (2. samling)
L 7 - Svar på Spørgsmål 4
Offentligt            



Side 2 

Spørgsmål 4:  

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor det ikke er alle overførselsindkomster, der er blevet 

udhulet på grund af en forringet prisregulering, der skal hæves som det nu sker for børne-

checken til de mindste børn? 

Svar: 

Der er tale om to forskellige ting. Reguleringen blev i 2003 ændret til en regulering efter prisud-

viklingen, fordi udgifter til børn generelt vokser i takt med leveomkostningerne, og ikke i takt 

med lønudviklingen. Derfor var det hensigtsmæssigt at justere reguleringsmekanismen. Før 

2004 blev børnefamilieydelsen reguleret efter lønudviklingen. 

At regeringen i 2008 gerne vil give et ekstra løft til de mindste børn har intet at gøre med den ju-

stering, der fandt sted i 2003. Forslaget om at forhøje ydelsen skyldes alene, at der efter regerin-

gens opfattelse er et særligt behov for at hjælpe disse familier.  

Forslaget om at forhøje børnefamilieydelsen skal således ikke ses som en erstatning eller kom-

pensation for det, der skete i 2003, og som havde et helt andet formål. 

 


